

Indkaldelse til

Distrikt 6 Bestyrelsesmøde.

Mødetid	Torsdag d.25.09.25. kl.19.00
Sted:	NBKR
Deltagere:	Ole, Hanne (MBR), Michelle (NEXØ), Kina (VNKR), Sabine (NLR), Brian (NBKR), Dorthe og Kennet.
Afbud:	Anette, Anja og Merete

Referat

Godkendelse af referat (Generalforsamling 2025 d.10.04.25.) – Godkendt

Nyt fra Formanden

Besøg af DRF før sommeren vedr deres arbejde, især omhandlende det nye fokus på hestevelfærd og de nye protokoller i dressur – et godt møde, desværre var der et relativt lavt fremmøde – ca. 20 personer

Ponymåling 4. august blev aflyst pga 1 tilmelding – der er givet dispensation til pågældende rytter.

Møde i DISU den 3. oktober og møde den 4. oktober, OKD deltager. Dressurudvalget vil være repræsenteret her – blandt andet vedr. deres håndtering af degradering af dommere. Der er et ønske om mere hjælp til at fastholde dommerne i stedet for blot at degradere dem.

Kritik af at det er et krav, at der skal være D dommer til D stævner. Ved få startere er der kun nok til en dommer, og middelsvær skal være min. B+.

01. Orientering fra DRF.

Charlotte Kjærgård stopper som næstformand i DRF bestyrelse, hun har arbejdet hårdt, og vil blive savnet især i DISU.

Økonomien i DRF følger stadig budgettet, og der forventes et mindre overskud, hvilket er positivt efter forrige års dårlige regnskab.

Styregruppen for stævnestruktur: Snak omkring de store stævner som fx Christmas mm. En del klubber er utilfredse med at de store stævner stjæler fra de mindre klubstævner. Omvendt kan man også sige at det er positivt at nogle arrangører formår at lave så store succeser.

Styregruppen forventes at melde noget ud slut på året omkring tankerne på fremtidens stævstruktur.

Stævnestartere: der er stadig en generel nedgang i antal startere til stævner.

Honorar til banedesignere – der arbejdes stadig med om den kan omlaves til ikke skattepligtig indkomst. Det ligger dog ikke lige til at få det ændret.

02. Økonomi

Pt har distriktet ikke længere ”aftaleindskud” i banken. Aftalerne er ændret, så det ikke længere er en mulighed at benytte denne aftale.

Har distriktet overvejet fondsansøgninger? (Sabine) Der er en del fonde at søge. Overvej gerne om der er noget vi gerne vil arbejde hen imod.

03. Stævner

a. Refusion af officials udgifter ifm. Distriktsmesterskaber (Ole)

Distriktet dækker (ud fra en tidligere beslutning) følgende

Spring D6 betaler for banedesigners rejseudgifter

Dressur betales der for de dommere der skal ekstra til for at dømme mesterskaber samt deres rejseudgifter.

Kan der findes faste sponsorer til dækning af BM dækkener og rosetter – Sabine undersøger om det er muligt.

b. Hvordan tilpasser vi vores stævner/stævnekalender til de faldende antal starter? (Ole)

Generel holdning om at det vil være ærgerligt at skære for meget ned i antallet af stævner, nogle stævner kan ændres til D, men man skal være opmærksom på at rytterne skal bruge C stævner.

Sværhedsgraden til mesterskaber debatteres – tages op igen når det skal besluttes for 2026

c. Antal dommere ved stævner m.m. (Sabine) – især ved mesterskaber i dressur: punktet tages op igen når mesterskaber for 2026 skal besluttes – der er kun krav om 2 dommere til Distriktsmesterskaber

Militarystævnet i september er aflyst blandt andet på grund af mangel på hjælp. Der skal ses på den fremtidige plan for militarystævne, og antallet af lokale ryttere der rider military er faldende.

Henvendelse vedr. at lægge springmesterskabet tidligere så mestrene kan deltage i ”Battle of Champions” og DistriktsmesterskabsCup. Det er svært at finde weekender før sommerferien pga konfirmationer Folkemøde og andre arrangementer. Kan tages med igen til planlægning af stævner.

TD til D stævner – DRF ønsker at afprøve TD til D stævner. Det vil blive afprøvet uden ekstra udgift for klubberne. Marianne B Ipsen koordinerer for Bornholm, VNKR i oktober vil derfor have TD og ligeledes vil NLR

Vil Distriktet byde ind på et B stævne? (Sabine) – Det ville være en kæmpe oplevelse at kunne mestre et B stævne – men det kræver at klubberne står sammen og løfter i flok. Holdningen er at det vil være svært at trække startere og svært at få økonomi i det, men det kunne være en sjov oplevelse.

04. Distriktets hjemmeside

Intet nyt

05. Officials og Kurser

Der er lavet uddannelsesaftale med Jesper Jensen til TD, han har allerede været meget rundt og er meget ihærdig, desuden har han taget D Banedesigner kursus.

C springdommer aspirant kursus har just været afholdt, vi havde ikke nogen afsted.

Den 20. august var der dressurkursus vedr de nye bedømmelser, Karina og Grethe var afsted.

Maiken er stadig D1 dommer – ønske om at hun bliver D2

06. Nyt fra klubberne

VNKR: Godt og hyggeligt klubmesterskab – dog mindre besøgt end vanligt. Hal B har fået Ebbe Flod anlæg som ventes i brug indenfor kommende uge. Så indendørssæsonen lader vente på sig, men vi forventer at være klar til kommende stævne.

NLR: Fantastisk Klubmesterskab med masser af startere. Der kommer græs på volden.

Dressurbanen har bestået sin regnprøve, og dræner rigtig godt

NBKR: Lille men rigtig hyggeligt Klubmesterskab. Afholder ministævne her i weekenden med +30 startere begge dage, så det er positivt. Planen er at afholde flere ministævner, og så skal der planlægges Nissestævne

NEXØ: Klubstævnet var rigtig godt god opbakning og god stemning. Bunden er rettet af så vi er nu er vinterklar

MBR: Godt besøgt klubmesterskab, pokalfest kommende lørdag. Har fået lavet nyt sekretariat. Indendørs sæsonen er startet

07. Eventuelt

Stævneevalueringsmøde afholdes i MBR den 19. november - bliver åbent for alle – ellers mulighed for at indsende forslag / kommentarer.

08. Næste møde

Afholdes hos OKD Mandag den 8. december kl. 18.30